
Helena Pešatová
Vítám vás u jarního vydání zpravodaje, ve kterém se ohlížím za pracovními událostmi
uplynulých tří měsíců. Za tuto dobu jsem měla více než sto setkání s občany, starosty,
politiky, a to na různá témata. Mnoho řešených záležitostí bude “během na dlouhou trať”,
kdy k vytyčeným cílům povede ještě řada dílčích kroků a jednání. Těší mě proto, že se mohu
ohlédnout i za tím, co se už podařilo realizovat. Za velké úspěchy pro náš region považuji
zejména zajištění plného provozu dětského oddělení v nemocnici ve Frýdku-Místku         
a zavedení zimního zákazu vjezdu nákladní tranzitní dopravy nad 12 tun do CHKO Beskydy. I
o tom se zmiňuji na řádcích níže. Děkuji Vám za Vaši podporu a přeji příjemné jaro!

www.helenapesatova.cz
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jednání životvýsledky

senátorka pro Frýdecko-Místecko



Za uplynulé čtvrtletí se mnohé událo... 
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PETICE BYLA ÚSPĚŠNÁ: DĚTSKÉ ODDĚLENÍ 
V NEMOCNICI VE FRÝDKU-MÍSTKU OPĚT PLNĚ FUNGUJE

Před dvěma lety se dětské oddělení frýdecko-místecké
nemocnice potýkalo s kritickým nedostatkem pediatrů. 
Budoucnost dětského oddělení nemocnice i lékařské
pohotovostní služby pro děti byla tehdy velmi nejistá.
Občané proto vyjádřili podporu a snahu o udržení
oddělení a dětské lékařské pohotovosti peticí, kterou
podepsalo téměř 11 000 obyvatel našeho regionu. 
Petice byla následně projednávána v sídle Senátu PČR,
se zřizovatelem nemocnice, jímž je Moravskoslezský
kraj, a žádost o nápravu situace jsem odeslala také 
k rukám ministra zdravotnictví. 
Pan ředitel nemocnice Tomáš Stejskal si stanovil cíl
získat kvalifikovaného odborníka na post primáře 
tohoto oddělení a oddělení stabilizovat. 
Těší mě, že se to podařilo.

 

Fotografie z jednání s ředitelem nemocnice ve F-M Ing. Tomášem Stejskalem ze srpna roku 2023.

d o b r é  z p r á v y  z  r e g i o n u

https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F
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Po dvou letech od petiční akce 
se vedení nemocnice podařilo situaci
na dětském oddělení stabilizovat a je
plánován jeho rozvoj a modernizace.
Fotografie jsou z mé březnové
návštěvy dětského oddělení
Nemocnice ve Frýdku-Místku, kdy
jsem se setkala s novou primářkou
doc. MUDr. Evou Kláskovou, Ph.D.,
MHA, ředitelem nemocnice Ing.
Tomášem Stejskalem, MBA a dalšími
zdravotníky.

Paní primářka tuto významnou funkci
převzala na začátku letošního roku a setkání
s ní mne utvrdilo v přesvědčení, že pod jejím
vedením bude celé oddělení, ale hlavně naši
malí pacienti, v těch nejlepších rukou. 

Dětské oddělení má
novou primářku, je
plánován jeho rozvoj

Byla jsem ujištěna, že dětské
oddělení je pro naše děti i jejich
rodiče již plně k dispozici.
Od února je plně v provozu jednotka
dětské intenzivní péče, od tohoto
měsíce přijímá dětské oddělení
všechny pacienty přivezené rychlou
záchranou službou v režimu 24/7.



Postupně se rozšiřuje spektrum ambulantní péče
pro děti, navýšila se kapacita dětské kardiologické
ambulance, nově se otevírá ambulance pro malé
sportovce zaměřená na preparticipační screening.
Pro maminky novorozenců jsou k dispozici kurzy
šátkování, masáží miminek a chystá se řada dalších
novinek. 
Paní primářka poukázala také na prohlubující se
spolupráci mezi dětským oddělením a praktickými
lékaři pro děti a dorost v regionu.

Výzvou zůstává zajištění
pohotovostní služby pro děti 24/7
Výzvou, která bude vyžadovat úzkou spolupráci s praktickými lékaři pro děti a
dorost, zůstává zajištění lékařské pohotovostní služby pro děti v regionu. Ta nyní
funguje ve Frýdku-Místku pouze od čtvrtka do neděle. Ve čtvrtek a v pátek 
od 17 do 21 hodin, v sobotu, neděli a o svátcích od 8 do 18 hodin a vychází 
z možností pediatrů v primární péči. Je to škoda, protože děti potřebují rychlou 
a dostupnou pomoc kdykoliv. Za účelem personálního naplnění lékařské
pohotovostní služby bude dle slov pana ředitele do budoucna potřebná systémová
změna v organizaci poskytování tohoto typu péče.

Hospitalizace doprovázející osoby 
jsou samozřejmostí
Vstřícný přístup k dětem a rodičům je pro paní
primářku velmi důležitý. Samozřejmostí jsou proto
také hospitalizace doprovázející osoby bez ohledu
na věk dítěte. Pro případ, že by nebylo k dispozici
plnohodnotné lůžko pro rodiče, zakoupila
nemocnice pohodlná polohovací křesla, která
umožňují celodenní pobyt s dítětem včetně
jednotky intenzivní péče.

Jsem velmi ráda, že Frýdek-Místek krizi na dětském oddělení ustál a s novou paní
primářkou máme nadějné vyhlídky na jeho další rozvoj. Do budoucna přeji našim
dětem jen tu nejlepší zdravotní péči. Po rozhovoru s paní primářkou jsem
přesvědčena, že ji v naší nemocnici naleznou a podaří se zajistit také potřebné plné
fungování lékařské pohotovostní služby pro děti. 
Upřímně děkuji všem pracovníkům nemocnice, kteří odvádí skvělou práci!
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Zpravodajkou výboru pro územní rozvoj,
veřejnou správu a životní prostředí
 

Jednání Senátu PČR i výsledky schůzí
můžete sledovat na webových stránkách
www.senat.cz. 

 

V rámci výboru pro  územní rozvoj,
veřejnou správu a životní prostředí jsem
byla v únoru zpravodajkou ke čtyřem
legislativním návrhům. 
Senátoři se mohou k předloženým tiskům
hlásit ideálně podle svého zaměření.
Jelikož jsem se léta věnovala v rámci své
bývalé profese chemii, ujala jsem se role
zpravodajky k tzv. “balíčku 
k chemickým látkám”. 
Přijaté usnesení našeho výboru
představím v dubnu na schůzi Senátu. 

 

https://www.senat.cz/xqw/xervlet/pssenat/web/internet/9/struktura/vybory/vuzp
https://www.senat.cz/xqw/xervlet/pssenat/web/internet/9/struktura/vybory/vuzp
https://www.senat.cz/xqw/xervlet/pssenat/web/internet/9/struktura/vybory/vuzp
https://www.senat.cz/xqw/xervlet/pssenat/web/internet/9/struktura/vybory/vuzp
https://www.senat.cz/xqw/xervlet/pssenat/web/internet/9/struktura/vybory/vuzp


Studenti na prohlídce sídla Senátu 

Děkuji za milou návštěvu!

Každý rok zvu všechny školy z našeho
regionu na prohlídku sídla Senátu.
Letos mě jako první navštívili studenti
Gymnázia Ostrava-Zábřeh. Společně se
studenty a paní průvodkyní jsme si
prošli krásné historické prostory. 
Protože mě studenti navštívili v době
konání schůze, měli možnost vidět
jednání senátorů “na živo”.
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V únoru u mě absolvoval měsíční stáž Viktor, student politologie Univerzity Palackého 
v Olomouci. Viktor měl možnost nahlédnout do příprav mých čtyř zpravodajských zpráv,
zúčastnit se jednání senátního výboru i pléna.
Snad pro něj byla stáž přínosem a zkušeností do budoucího pracovního života. 

„Jako student politologie každý den sleduji rozhodnutí a jednání probíhající v našem
parlamentu. Ne každý den ale mám příležitost nahlédnout dovnitř a objevit, jak se v něm
pracuje a v jakém prostředí zákonodárci o naší budoucnosti rozhodují. Senát je někdy
vnímán jako nudná a nepříliš důležitá instituce – sám jsem tento názor jako mladší
zastával – tato stáž mě utvrdila v opačném názoru a jsem rád, že tuto pojistku demokracie
v Česku máme. Děkuji paní senátorce za tuto příležitost seznámit se s náplní její práce 
a budu se těšit na další setkání s ní, třeba v našem regionu.“

 

Viktor o své stáži v Senátu PČR napsal:
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https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F
https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F


WWW.DOFE.CZ

MEZINÁRODNÍ  PROGRAM
NEFORMÁLNÍHO VZDĚLÁVÁNÍ

Ceremonie Mezinárodní ceny vévody z Edinburghu

„Program umožňuje
osobnostní rozvoj všem

mladým lidem. Posiluje jejich
odhodlání, vytrvalost,

odpovědnost,“ uvedl výkonný
ředitel českého DofE Tomáš

Vokáč.

D o f E

Vždycky jsi chtěl dělat
něco smysluplného, ale

nikdy jsi nenašel
motivaci?

Zapoj se do DofE a pojď si
své cíle konečně plnit!

7

http://www.dofe.cz/


Na jarní ceremonii programu DofE jsme ocenili téměř
dvojnásobek úspěšných absolventů programu oproti
minulému roku. Mezinárodně uznávané ocenění 
získali i žáci z Frýdecko-Místecka.

D o f E

Mám radost ze všech účastníků tohoto programu mimoškolního vzdělávání.

Frýdecko-Místecko reprezentovali úspěšní absolventi škol:

SPŠ, OA a JŠ Frýdek-Místek (4 stříbrné medaile)
ZŠ Paskov (5 bronzových a 4 stříbrné medaile).
Gymnázium Třinec (17 bronzových a 12 stříbrných medailí)

Už v prosinci byli oceněni absolventi bronzové úrovně z Gymnázia Petra Bezruče ve
Frýdku-Místku  (27 absolventů).

Těší mě také, že naše loňská prezentace DofE ve Frýdku-Místku zaujala další zájemce 
o neformální vzdělávání a do programu se nově zapojila Základní škola T. G. Masaryka 
z Frýdlantu nad Ostravicí.
Všem absolventům srdečně gratuluji a přeji hodně elánu do plnění dalších úrovní
programu!

video

8

http://www.dofe.cz/
https://www.facebook.com/reel/1368087470539685
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K VÝROČÍ STO LET MUZEA BESKYD PŘIPRAVUJEME
VÝSTAVU V PROSTORÁCH SENÁTU PARLAMENTU ČR

Muzeum Beskyd ve Frýdku-Místku je stánkem
našich místních pokladů. Už sto let
shromažďuje a představuje exponáty z historie,
umění, přírody a kultury Beskyd.

U příležitosti tohoto krásného stoletého  
jubilea připravujeme se zástupci muzea
Dominikou Řehákovou a Romanem Filkem
výroční výstavu v sídle Senátu Parlamentu ČR. 

V reprezentačních prostorách bude možno
zhlédnout umělecká díla z tvorby dvanácti
významných umělců z Beskyd.

 

https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F
https://www.facebook.com/Senat.cz?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F


Vystavena budou díla 
těchto významných autorů:

W W W . M U Z E U M B E S K Y D . C O M

F e r d i š  D u š a
B e d ř i c h  H o l á č e k
J a n  H r n č á r e k
B o h u m í r  J a r o n ě k
S t a n i s l a v  L o l e k
L e o p o l d  P a r m a
J a n  R i c h t e r  m l .
K a r e l  S i ř í n e k
J a r o m í r  F a j k u s
K a r e l  M y s l i k o v j a n
J o s e f  L a n g
J o s e f  M ü l l e r
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https://www.acb.cz/cs/ceny-umeni/ferdis-dusa/beskydy-ferdis-dusa
https://www.muzeumbeskyd.com/clanky/josef-lang-obrazky/
https://www.galerie-narodni.cz/cs/autori/1142-detail/holacek-bedrich/


Výstava představí unikátní kolekci
dvanácti obrazů, které odrážejí
rozmanitost a krásu Beskydské
krajiny. Každý obraz je dílem
jiného výtvarníka, což přináší
dvanáct různých interpretací této
malebné a poetické oblasti 
v průběhu uplynulého století. 
Tyto umělecké práce nejenže
ukazují individuální pohledy na
Beskydy, ale také rozličné
výtvarné techniky, které byly
použity k jejich ztvárnění. 
Výstava tak slouží jako most mezi
bohatou historií regionu 
a současným uměleckým
vyjádřením.

Výstavu bude možné
navštívit ve dnech 
28. května až 10. června 2024.
Podrobnosti budou brzy
zveřejněny na webových
stránkách Senátu.

Jste srdečně zváni!

1 1

https://cz.pinterest.com/pin/399905641912597800/
https://galerieumeni.cz/autori/1724-jaromir-fajkus
https://galerieumeni.cz/detail-polozky/1389-karel-sirinek/163-moravka-beskydy-3579
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S občany Palkovic jsme řešili
hluk a vibrace 
z provozu těžké zemědělské
techniky, která projíždí 
v bezprostřední blízkosti
jejich rodinných domů.
Jak uvedli, v místě jejich
bydliště  dochází k vytváření
nebezpečných dopravních
situací a porušování klidu.
Problémem je vysoká
frekvence průjezdu těchto
rozměrných strojů.
V této věci jsem proto
svolala jednání všech
dotčených stran, kterého 
se zúčastnil kromě zástupců
veřejnosti, starostů obcí
Baška a Palkovice, zástupců
Renofarmy Beskyd také  
dopravní inženýr, s nímž
jsme hledali vhodné řešení. 

Provoz zemědělských strojů ruší klid
obyvatel obce



Situace je taková, že nyní po nevhodné komunikaci mezi rodinnými domy,
která je navíc cyklotrasou spojující Palkovice a Bašku, projíždí někdy i více než  
50 traktorů denně. Pokud bude realizován záměr výstavby velkokapacitního
kravína v Kunčičkách u Bašky, má zde těchto strojů projíždět až 250 za den.
Občané Palkovic usilují o omezení průjezdu zemědělské dopravy po
komunikaci, která vede mezi jejich rodinnými domy, již od roku 2012 a další
navýšení dopravy je pro ně nepřijatelné.  

z  r e g i o n u1 3

Starosta obce Palkovice by pro své občany rád našel vhodné řešení. Děkuji
zástupcům obce Baška, obce Palkovice, zástupcům RenoFarmy Beskyd, a.s. a
také zástupcům občanů, se kterými jsme hledali společné řešení pro zajištění
bezpečnosti obyvatel těchto obcí. Nabízí se několik možností, ovšem jejich
realizace je komplikovaná s ohledem na legislativu či financování.

video

https://www.facebook.com/udalostiostrava/videos/m%C3%ADstn%C3%ADm-vad%C3%AD-zem%C4%9Bd%C4%9Blsk%C3%A1-technika/1233669567414118/?mibextid=KsPBc6&rdid=M7b6SDg47v8sFVzd
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Před pár lety dokončená komunikace D48 směřující z Frýdku-Místku na Příbor
umožňuje plynulou dopravu, což činí radost hlavně řidičům.
Tento tah lemují v mnohých úsecích protihlukové zdi, které však nejsou
vybudovány na mostu v Rychalticích a obyvatelé žijící v okolí to označují za
důvod obtěžujícího hluku.
Přestože jsou výsledky měření hlukové zátěže podlimitní, navštívili jsme
Krajskou hygienickou stanici s žádostí o pomoc při řešení tohoto problému. Dle
jejich sdělení další měření s největší pravděpodobností prokáže podobný
výsledek. Proto dalším postupem bude jednání se zástupci provozovatele, což je
Ředitelství silnic a dálnic, s cílem najít schůdné řešení pomoci pro obyvatele,
kteří si stěžují na zhoršenou kvalitu bydlení.

V Rychalticích chybí část protihlukové stěny. 
Měření KHS však nezjistilo nadlimitní zátěž...
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Proti úpravě hlukových limitů jsme podali
ústavní stížnost
Neúměrný hluk bohužel zatěžuje mnoho obcí. Často jen krátkodobě, avšak někdy
i měsíce či dlouhá léta. 
Hluk přitom kvalitu našich životů velmi silně ovlivňuje a podle Světové
zdravotnické organizace je dokonce jedním z nejvýznamnějších
environmentálních rizik pro zdraví.
V Senátu jsem proto již dříve obhajovala právo obcí na včasnou informovanost 
o vydávání časově omezeného povolení pro překročení limitů hluku a vibrací (tzv.
ČOP”). Konkrétně šlo o úpravu zákona o ochraně veřejného zdraví v souvislosti 
se stanovením práva obcí na zařazení mezi účastníky řízení při vydávání těchto
povolení. Norma se posléze změnila, podařilo se však zajistit, aby krajské
hygienické stanice informovaly dotčené obce včas, nikoliv až expost. Právě obce
nejlépe znají místní poměry a mohou tedy svá území a občany před škodlivými
vlivy účinně chránit.
Kvůli nedostatečnému zdůvodnění a nesrozumitelnosti změn, které byly
provedeny bez dostatečného projednání s dotčenými obcemi, jsme spolu s dalšími
23 senátory z různých stran politického spektra napadli u Ústavního soudu vládní
nařízení o úpravě hlukových limitů (Nařízení vlády č. 433/2022 Sb., o ochraně
zdraví před nepříznivými účinky hluku a vibrací). Hlukové hranice nařízení zvýšilo
na 58 až 68 decibelů u dopravních staveb povolených do roku 2000. Výsledek
zatím není znám.
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Dlouholeté úsilí se vyplatilo: nákladní tranzitní
doprava nad 12 tun měla po celou zimní sezónu vjezd
do CHKO Beskydy zakázán

reportáž

Dlouhodobě prosazovaný záměr obcí Staré Hamry, Ostravice a Bílá vymístit
tranzitní nákladní dopravu nad 12 tun z CHKO Beskydy zastupuje senátorka pro
Frýdecko-Místecko RNDr. Helena Pešatová. Ta pro záměr získala širokou
podporu statutárních zástupců frýdecko-místeckých obcí. Iniciovala také řadu
jednání např. i se zástupci Krajského úřadu Moravskoslezského kraje, Ředitelství
silnic a dálnic, Ministerstva dopravy, Senátu PČR a Krajského ředitelství policie
Moravskoslezského kraje.

Stanovení přechodné úpravy provozu na pozemních komunikacích bylo vydáno
na základě upozornění podle § 15 zák. č. 273/2008 Sb., o Policii České republiky,
ze dne 10. 10. 2023. Policie v něm poukázala na rizika spojená s provozem
nákladní dopravy v horském úseku silnice č. I/56 s nepředvídatelnými
klimatickými podmínkami.

Dne 23. listopadu 2023 vydal Krajský úřad Moravskoslezského kraje, oddělení
dopravy, opatření obecné povahy, kterým se pro období od 1. 12. 2023 do 31. 3.
2024 vylučuje provoz nákladních automobilů s hmotností nad 12 tun s výjimkou
dopravní obsluhy v úseku silnice I/56 Ostravice – Bílá (Hlavatá), konkrétně mezi
MÚK sil. č. I/56 x II/483 a křižovatkou sil. č. I/56 x I/35.

Cílem vydaného opatření je
zajistit bezpečnost a plynulost
silničního provozu v horské
oblasti a zabránit nadbytečnému
znečišťování CHKO Beskydy 
a ohrožení zdroje pitné vody –
přehradní nádrže Šance. 
Ta zásobuje pitnou vodou téměř
60 měst a obcí na Frýdecko-
Místecku, Karvinsku,
Novojičínsku, Opavsku,
Ostravsku a také příhraniční část
Polska.

Z tiskové zprávy:

https://polar.cz/zpravy/moravskoslezsky-kraj/cely-ms-kraj/11000041063/zakaz-jizdy-kamionu-pres-stare-hamry-by-mel-platit-po-cely-rok-pokuty-pro-ridice-jsou-nizke?consent=CP1E6gAP1E6gAD3ACDCSAsEgAAAAAEPgAATIAAAQugQwAKAAsACoAFwAQAAyABoAEQAI4ATAAqgBiAD8AISARABEgCOAE4AMsAZoA7gB-gEIAIsAXUA2gCbQFSALUAW4AvMBggDJAGpgQuAA.YAAAAAAAAAAA&sznclid=pM3AmZWVkpWQl5aRnZyUnZaXnZWSnZCU2NCZlZGdlpWWlJGTloqQlZzY0MGZlZOVlpaSlpeUlYqXlZfYx5ng4uXhlZGTkJzi4ZLn5ZGT4uKSkeCWleLnneKV5pLn4A&utm_source=www.seznam.cz&utm_medium=sekce-z-internetu
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Vydané opatření navazuje na zprovoznění stavby D48 a I/68 Třanovice-Nebory 
v průběhu roku 2023, čímž byla zkompletována plnohodnotná kapacitní pozemní
komunikace vedoucí jablunkovským průsmykem na hraniční přechod se Slovenskem.
Tyto nově vybudované silniční stavby poskytují moderní, pohodlnou a časově
srovnatelnou trasu do zahraničí.

„Plně souhlasím se slovy ředitele Odboru liniových staveb a silničního správního
úřadu Ministerstva dopravy ČR Martina Janečka, že horská komunikace I/56 není
pro tranzitní dopravu vhodná a stát vynaložil značné finanční prostředky, aby byla
tranzitní doprava z problematické oblasti převedena na nově vybudovaná silniční
tělesa (tj. obchvaty Frýdku-Místku a Třince)“ RNDr. Helena Pešatová, senátorka pro
Frýdecko-Místecko.

OPATŘENÍ bylo vydáno pro období od 1. prosince 2023 do 31. března 2024. Jeho
porušení bude postihováno dle zákona č. 361/2000 Sb., o provozu na pozemních
komunikacích a o změnách některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů.

Vydání tohoto opatření předcházela celá řada jednání s Ministerstvem dopravy,
Ředitelstvím silnic a dálnic, Moravskoslezským krajem, Policií ČR, starosty obcí
regionu, Krajskou hygienickou stanicí, Povodím Odry, Správou CHKO Beskydy 
a dalšími. Všem děkuji za spolupráci a věřím, že se nám podaří dosáhnout 
i konečného cíle, kterým je zavedení celoročního zákazu vjezdu této dopravy 
do CHKO Beskydy. 
Ve spolupráci s obcí Ostravice a Frýdlant nad Ostravicí jsme zajistili zvýšený 
počet dopravních policistů, kteří na benzinové stanici v Ostravici 
kontrolují kamiony, které stanovený zákaz porušují. Těší mě, že Policie ČR 
hlásí úbytek těchto “hříšníků”. 
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Navštěvovat starosty regionu,
spolupracovat s nimi, sbírat podněty 
a řešit aktuální témata považuji za velmi
důležité. 
Zástupci sousedících obcí se pravidelně
scházejí na tzv. schůzích mikroregionu,
aby řešili problémy, které jejich obce
přesahují, podporovali se a navazovali
spolupráci.

Mikroregiony zpravidla společně
využívají prostředky poskytované z fondů
Evropské unie za účelem realizace
různých projektů, vytvářejí aktivity pro
rozvoj svých území, pořádají společná
kulturní i sportovní setkání a další.

V přátelské atmosféře jsme diskutovali 
o situaci ve školství, zemědělství, sociální
oblasti, ale i o aktivitách mikroregionů 
a jednotlivých obcí. 

Tématem bylo také aktuální dění v
Senátu PČR, či aktuální situace na
dětském oddělení Nemocnice ve Frýdku-
Místku, p.o., aj. 

Těším se na naši další spolupráci!
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 Při každodenním ruchu a neustálém toku informací není možné a ani důležité
zachytit v tomto zpravodaji vše. Pro mě je podstatné, že mě práce s lidmi a pro

lidi stále baví a naplňuje. Každý úsměv, poděkování či konstruktivní zpětná vazba
mě nabíjí a dává mé práci smysl. 



Jaro je symbolem nových začátků, obnovení
života a naděje. 
Příroda se probouzí a přináší s sebou novou
energii a optimismus. Je připomínkou, že život je
cyklický a každé ukončení může znamenat nový
start. Ať už se jedná o osobní cíle, nové projekty
nebo jednoduše o užívání každodenních malých
radostí, jaro nám dává příležitost začít znovu. 
Přeji Vám, aby toto jaro bylo plné svěží energie,
nových začátků a radostných okamžiků, které si
zasloužíte. 

S úctou Helena Pešatová, Vaše senátorka 
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